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Vavrečka aj naďalej
v V. lige

Futbalisti družstva dospelých TJ 
Slovan Magura Vavrečka, budú aj v 
nastávajúcej sezóne účastníkmi piatej 
ligy. Rozhodli o tom zlepšenými 
výkonmi a bodovým ziskom v 
zápasoch jarnej časti skončeného 
súťažného futbalového ročníka 
2012/13.Konečná 10. priečka v tabuľke 
je pre Vavrečanov úspechom, aj keď sa 
záchrana v krajskej súťaži  nerodila 
ľahko.

Šírkou a kvalitou hráčskeho kádra 
Vavrečania určite patrili medzi kolektívy 
z čelných priečok v tabuľke:Možnosťou 
venovať sa tréningovému procesu sa 
futbalisti z malebnej obce spod Magurky 
radili ku kolektívom,ktoré v piatej lige 
netrénovali,alebo sa tejto dôležitej 
športovej činnosti na zvyšovanie úrovne 
a kvality vlastného výkonu a hry,venovali 
len minimálne. Niežeby sa hráčom 
Vavrečky nechcelo trénovať,nemali však 
nato priestor a možnosti. Väčšina bola 
pracovne dlhodobo mimo domova,ostatní 
sa venovali študijným povinnostiam na 
vysokých školách. A tak bola najväčšia 
zodpovednosť na trénerovi Ignácovi 
Hrkľovi  a funkcionároch Slovana 
Magura, dostať na nedeľu z práce a škôl, 
čo najviac hráčov,ktorí boli schopní 
uhrať na ihrisku,primerane očakávané 
výsledky pre klubové žlto-modré farby a 
aspoň čiastočne uspokojiť fanúšikov 
futbalu vo Vavrečke. Okrem dvoch 
majstrákov, v Černovej debakel 8:0 a 
Belej ,kde pre nedostatok hráčov 
hornooravci vôbec necestovali, sa v 
ostatných majstrákoch podarilo dostať 
futbalistov na ihrisko a dôstojne 
reprezentovať rodnú obec.

Máj , bol kľúčovým mesiacom pre 
záchranu Vavrečanov  v krajskej súťaži a 
mal aj podstatný podiel na celkovom 
záverečnom umiestnení. V dueloch, 
streda-nedeľa získali body za
remízy 0:0 v Turčianskych Klačanoch, 
0:0 v Dražkovciach, 0:0 doma s 
Bobrovom a víťazstvami 3:1 doma s 
Likavkou a 5:0 v Sučanoch. Sériou 5 

zápasov bez prehry a z nej získanými 9. 
bodmi boli Vavrečania už štyri kolá pred 
koncom súťaže v tabuľkovom 
umiestnení,ktoré im zaručovalo 5.ligu
aj v nastavajúcej sezóne 2013/14. 

Výrazným spôsobom k bodovým ziskom   
v jarnej časti súťaže  dopomohli aj 
dorastenci, ktorí v majstrovských 
zápasoch seniorov postupne nastupovali 
a vo väčšine aj herne obstáli. Jaroslav 
Holub, Lukáš Holub, Filip Sklarčík, 
Pavol Stašák, Igor Branický a Matúš 
Ujmiak presvedčili  trénera, že Vavrečka 
má v dorastencoch sľubnú futbalovú 
kvalitu.

Aj keď  získane body Vavrečanov boli 
dielom celého kolektívu,réžiu hry a 
najväčšiu zodpovednosť za dosiahnuté 
výsledky v jarnej časti súťažného ročníka 
boli v rukách a na kopačkách, brankára 
Patrika Osadského, stopéra Michala 
Čiernika, záložníkov Jaroslava Hrubjaka, 
Martina Stolárika a zakončovateľa 
Ondreja Branického – ktorý strelil 
súperom 8 gólov.
Popri nich výkonom a futbalovým 
sebavedomím veľmi povyrástli: Jakub 

Kasan, Marek Košťál, Silvester 
Schweiner a Lukáš Holub. V dresoch v 
žlto-modrých farbách ešte v jarnej časti 
sezóny nastupovali: Pavol Brčák, Karol 
Brčák, Peter Brčák, Peter Sklarčík, 
Jozef Sklarčík, Martin Sklarčík, Michal 
Hrkeľ, Martin Madleňák, Peter Seč, 
Ľuboš Štorcel, Juraj Kurtulík, Peter 
Švába, Ivan Doroš st., JurajBrňák, 
Lukáš Pleva a Michal Holmík.

Vo Vavrečke zavládla spokojnosť so 
skončeným futbalovým ročníkom 
2012/13. Muži sa zachránili v 5.lige, 
skupiny B. Nazbierali nové skúsenosti a 
vo viacerých zápasoch ukázali,že do
krajskej súťaže futbalovo patria. 
Rovnako do vyššej súťaže konkrétne do 
4. ligy postúpil aj Vavrečský dorast, 
vedený trénerom Miroslavom 
Ujmiakom. Žiaci postúpili  s novým 
kormidelníkom Mariánom Rentkom do 
najvyššej okresnej I. triedy. 

Z toho vyplýva, že futbalovo to bola  
pre Vavrečku veľmi vydarená sezóna.
Ignác Hrkeľ

V tomto roku je „Príspevok na podporu 
rozvoja miestnej a regionálnej 
zamestnanosti“ taktiež známy ako § 
50j, ohraničený viacerými bodmi 
(občan starší ako 50 rokov veku, alebo 
občan vedený v evidencii uchádzačov o 
zamestnanie najmenej 12 po sebe 
nasledujúcich mesiacov, alebo občan, 
ktorý dosiahol vzdelanie nižšie ako 
stredné odborné vzdelanie podľa 
osobitného predpisu). Počas minulých 
rokov sa v obci zamestnávali občania 
na spomínaný paragraf vo väčšom 
počte, čo umožňovali oklieštené body, 
ale aj navýšené finančné prostriedky pre 
ÚPSVaR v každom okrese. Tento rok 
sme sa snažili opätovne žiadať z 
ÚPSVaR ľudí pre prácu v obci. 
Odpoveď prišla až koncom mája a 
nepotešila ani obecný úrad ani 
žiadateľov o prácu. Ako sme po ostatné 
roky zamestnávali cca 6 občanov, na 
tento rok nám schválili jednu pracovnú 
silu. Podmienky však spĺňali viacerí 
uchádzači, no žiaľ každému sme 
nemohli vyhovieť. Veríme, že v 
nasledujúcich rokoch sa príspevky na 
podporu zamestnanosti zlepšia. (lš)

Tohtoročný plán práce a investícii sa 
odvíja nie len od pridelených 
finančných prostriedkov, ale aj od 
podpory z ÚPSVaR, ktorý nám 
schvaľuje pracovníkov z obce. Na pláne 
boli autobusové zastávky na ktorých 
boli vymenené plechy a osadenie 
informačných tabúľ pri zastávkach, čím 
by sa nemuseli nové plechy olepovať. 
Taktiež zakúpime mobiliár, ktorý 
osadíme na cintoríne. V tomto roku sme 
dali skontrolovať obecné rozhlasy a do 
každého bol vložený istič pre prípadné 
výpadky. V dvoch častiach obce (pri p. 
Štefanovi Holmikovi ml. a pod p. Ing. 
Jozefom Sklarčíkom) zabetónujeme do 
cestného telesa protipovodňové žľaby, 
ktoré sú momentálne vo výrobe. Nad p. 
Ing. Richardom Čiernikom máme v 
pláne dokončenie splaškovej 

kanalizácie. Z ministerstva dopravy 
nám bola zaslaná finančná čiastka 2200 
Eur na výtlky po obecných cestách. 
Ďalej máme na pláne s pomocou 
Povodia Váhu vybudovať 
protipovodňové stavidlo, ktoré bude 
vybudované nad kapličkou. Počas 
letných prázdnin je naplánované 
zateplenie ZŠ a výmena dažďových 
zvodov. V MŠ sa musí na podnet 
inšpektorátu práce zrekonštruovať 
betónový vchod do MŠ a v sociálnom 
zariadení vytvoriť vetrací systém. Počas 
tohto roka chceme v Dome smútku 
vykonať údržbu okien, cez ktoré 
neprestajne zateká a taktiež urobiť 
údržbu stien, ktoré sú zvlhnuté a 
omietka opadaná. Obec dala 
vypracovať finančný plán na možný 
chodník okolo hlavnej cesty a v prípade 

finančnej sebestačnosti aj možnosť 
vybudovania (ak sa zistí aj 
opodstatnenosť a využiteľnosť). Ak sa 
nám v druhej etape podarí získať 
financie z fondov, máme na pláne 
rekonštrukciu kuchyne v kultúrnom 
dome a taktiež chceme zrekonštruovať 
strednú kanceláriu. Z administratívnej 
práce máme v roku 2013 na pláne 
pokračovať najmä v malých 
pozemkových úpravách. V tomto roku 
pokračujeme aj na novom územnom 
pláne obce pričom sa dostávame do 
druhej etapy, na ktorú sme dostali 80% 
finančných prostriedkov z ministerstva 
dopravy z celkovej sumy. Pevne 
veríme, že sa nám drvivú väčšinu z 
tohtoročného plánu podarí splniť. 
(lš)        
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Rekreačný areál  Magurka – 
bude, či nebude?
V poslednej dobe  sa v obci rozmohol  
nový druh športu – dezinformácie. 
Fungujú v každej oblasti. Najlepším 
liekom na dezinformáciu je podať 
informácie, ktoré sú relevantné. 
Tentokrát informujeme o rekreačnom 
areáli Magurka.
Pôvodný nápad, alebo lepšie povedané 
myšlienka kvalitného  lyžiarskeho vleku 
vznikla v hlave Petra Trabalku, ktorý 
nosil v hlave už od detstva, pretože je 
náruživý lyžiar a spolu s kamarátmi pod 
vedením Františka Kasana sa aj 
zúčastňovali rôznych regionálnych 
lyžiarskych pretekov .  Vtedajší dedinský 
vlek bol zastaralý a zároveň aj veľmi 
nebezpečný. Neskôr obec zakúpila 
modernejší vlek EPV 300.  Prvý krok 
tejto myšlienky sa konal v roku 2003, 
kedy Obecné zastupiteľstvo schválilo v 
rámci Územného plánu výstavbu 
lyžiarskeho areálu Meďvedky – Javoriny. 
Je nutné povedať, že táto časť Územného 
plánu  je určená len pre výstavbu 
lyžiarskeho vleku, nie pre výstavbu 
rodinných domov. Následne   bola 
vypracovaná technická  dokumentácia 
cez českú spoločnosť, ktorú zastupoval J. 
Lhota, ktorý je odborníkom na podobné 
projekty. Dokumentáciu v spolupráci s 
projektantom uhradil objednávateľ. Celý 
projekt papierovo spracovala arch. firma 
Gočovcov v roku 2006/2007. V roku 
2007 bolo od investora prisľúbených 
17.mil. Sk, čo v tomto období 
postačovalo na výstavbu lyžiarskeho 

areálu a technológie.  Plánovaná  
výstavba sa zastavila v momente, keď 
sa Petrovi Trabalkovi nepodarilo 
vykúpiť alebo prenajať pôdu pod 
výstavbu nového vleku. Stretol sa s 
ústretovosťou na jednej strane , ale aj s 
veľkým nepochopením na strane druhej. 
S výstavbou nesúhlasilo takmer 30% 
majiteľov pôdy. Majitelia si asi 
neuvedomili, že výstavba lyžiarskeho 
areálu by znamenala prínos  podnikania 
a pozitívum pre každého obyvateľa 
obce. Keďže zmluvy na prenájom pôdy  
boli platné len dva roky, účinnosť 
vypršala a do takejto neistoty nepôjde 
žiadny investor. Ten, ktorý mal areál 
postaviť , preto od zmluvy odstúpil.  O 
myšlienke sa neskôr dopočuli aj 
podnikatelia z Námestova, ktorí majú 
dlhoročné skúsenosti s prevádzkovaním
rekreačných zariadení. Nápad trochu 
upravili , aby rekreačné služby rozšírili 
o aktivity aj  pre  letných turistov. Do 
zámeru vstúpilo aj mesto Námestovo. 
Areál by sa rozšíril o lanovú dráhu, 
bobovú dráhu, priestor výstavby by sa 
presunul na oblasť od bývalého ZVT až 
po Magurku. Pôvodný projekt 
lyžiarskeho vleku by bol začlenený do 
areálu. Takýto projekt by mal oveľa 
väčšiu pravdepodobnosť financovania  
zo zdrojov EÚ. Odborníci sa vyjadrili, 
že areál by mal vynikajúcu polohu – 
blízkosť Oravskej priehrady, 
vybudované parkovisko, krásna príroda 
bez ochranárskeho stupňa, možnosť 

ubytovania. Pre domácich obyvateľov 
by to prinieslo množstvo príležitostí na 
prácu – ubytovanie v súkromí, domáce 
produkty, gazdovské dvory, rôzne 
služby pre turistov ap. a to počas celého 
roka. V prípade postavenia tohto areálu 
by mohla Vavrečka konkurovať 
turistickým obciam ako sú Zuberec, 
Habovka, veď ľudia sú rovnako šikovní 
a pracovití aj vo Vavrečke.  Tejto 
myšlienke bol veľmi naklonený aj 
bývalý starosta  P. Žuffa, ktorý bol 
spolu s niektorými poslancami aj na 
obhliadke podobného areálu v mestečku 
Lipno v Čechách,   v roku 2011. Tu si 
vlastne uvedomili, aký nesmierny 
prínos takýto areál pre Lipno mal. 
Dovtedy takmer mŕtva oblasť bez 
akéhokoľvek turizmu  sa zmenila na 
rekreačný raj.  Myšlienke je naklonený 
aj súčasný starosta a obecné 
zastupiteľstvo.  Uvedená lokalita  aj je 
zahrnutá ako vízia rekreačného 
strediska do územného plánu obce.  
Prečo by sa nemohla Lipnu podobať  aj 
Vavrečka, veď má nato všetky 
predpoklady. Tu nastupuje otázka – 
bude, či nebude? Niekedy naozaj stačí 
iný, predsudkami neoklieštený  pohľad 
na vec, aby sa nápad pretavil do reality. 
Ale nato treba podporu okolia, 
obyvateľov, aby investor   neutiekol, ale 
zostal. 
V prípade otázok, neváhajte sa opýtať. 
Kontakt: Peter Trabalka.
(ih)

Deň detíRozlúčka so škôlkou

Novou riaditeľkou ZŠ PaedDr. Kasanová

Družinárska
olympiáda

Každý rok v škole sa tešíme na Deň 
detí. Aj tento rok sme mali na školskom 
dvore pripravených dvanásť súťaží. Za 
každú splnenú úloh sme dostali jeden 
žetón. Za ne sme si mohli v bufete 
kúpiť školské potreby, sladkosti a 
drobné hračky. Potom traja 
najšikovnejší žiaci z triedy boli 
odmenení.
Tety kuchárky s ujom Hurákom nám 
uvarili výborný kotlíkový guláš. Veľmi 
nám chutil. Chceme sa poďakovať p. 
riaditeľovi, pani učiteľkám, všetkým 
zamestnancom školy a mamám, ktoré 
prišli pomôcť s touto akciou. 
Ďakujeme aj sponzorom našej detskej 
oslavy. Počasie nám vydržalo. Bolo 
nám dobre. Bola zábava. Dospelí nám 
to pekne pripravili. Ďakujeme 
Žiaci ZŠ Vavrečka

Život plynie rýchlo, ba priam cvála a je 
samozrejmé, že každú chvíľu sa s niečím  
a s niekým vítame alebo lúčime. 
Obyčajne vítanie býva veselé a naopak,  
rozlúčka býva často sprevádzaná slzami. 
Nuž, v materskej škole je všetko naopak. 
V septembri, keď vítajú nových malých 
žiačikov – takmer všetci si aj poplačú, 
alebo prinajmenšom majú slzy na 
krajíčku. Naopak, v júni sa v škôlke často 
plače – ale, plačú pani učiteľky – za „ 
svojimi  veľkármi“, za ktorými sa brány 
škôlky zatvárajú.... A takto nejako to bolo 

aj v piatok 27.júna tohto roku. Pani 
učiteľky len ťažko schovávali slzy, keď 
sa prihovárali svojim veľkárom a ich 
rodičom. Chvalabohu, že detváky mali 
pripravené krásne básničky a pesničky, 
ktoré pani učiteľky a rodičov  rozveselili. 
Hneď sa tie škôlkarske vysvedčenia 
ľahšie rozdávali. Dúfame, že všetkým 
veľkárom zostanú na škôlku len tie 
najkrajšie  spomienky a v škole dokážu 
využiť  všetky vedomosti a zručnosti, čo 
ich pani učiteľky za tie roky naučili. 
(ih)

5. 6. nás CVČ Maják Námestovo 
pozvalo na družinársku olympiádu. V 
Námestove sa zišli štyri družstvá, 3 z 
Námestova a my z Vavrečky. Súťažili 
sme v súboji rytierov, skákanie na 
trampolíne, preliezanie cez pavúka, 
hádzanie na cieľ. Podarilo sa nám 
získať celkovo druhé miesto. Potešili 
sme sa.  
Žiaci z ŠKD Vavrečka

Dňa 18.06.2013 sa konalo v malej 
zasadačke Obecného úradu vo Vavrečke 
výberové konanie na vymenovanie 
riaditeľa Základnej školy s materskou 
školou vo Vavrečke. Výberová komisia 
pozostávala z jedenástich členov a to 
Rada školy vo Vavrečke v zastúpení 
deväť členov, jeden člen bol delegovaný 
za ObÚ v Žiline, odbor školstva a jedna 
členka bola delegovaná za štátnu školskú 
inšpekciu v Žiline. Výberového konania 
sa zúčastnilo 6 uchádzačov, kde každý 
jeden z uchádzačov ústnym pohovorom 
prezentoval svoju víziu a koncepciu 
rozvoja školy. Po prezentácii 
jednotlivých uchádzačov nasledovala 
tajná voľba kandidáta. Najvyšší počet 
hlasov získala PaedDr. Iveta Kasanová. 
Následne sa  Rada školy uzniesla na 
základe výsledkov výberového konania 

na obsadenie funkcie riaditeľa školy 
navrhnúť zriaďovateľovi  vymenovať  do 
funkcie riaditeľa Základnej školy s 
materskou školou vo Vavrečke 
kandidátku PeadDr. Ivetu Kasanovú od 
01.08.2013. /Ing. M.Bucová/ Beseda s 

hasičom
V jedno stredajšie popoludnie všetci 
družinári sme išli na ihrisko pri škole. 
Prišiel tam Michal Hrkeľ s hasičským 
autom. Ukázal nám vybavenie auta a 
hasičský odev. Porozprával nám o 
dobrovoľnom hasičskom zbore vo 
Vavrečke. Pozorne sme ho počúvali a 
dozvedeli sme sa veľa o práci hasičov z 
Vavrečky. 
Žiaci z ŠKD Vavrečka

Aké byty a za koľko?
Už aj vrabce na strechách čvirikajú, že 
vo Vavrečke sa bude stavať bytovka. 
To je pravda, ale veľa ďalších info o 
bytovke, bytoch, pre koho a za koľko, 
sú  mierne povedané - dohady.
Preto informujeme:
Bytový dom bude mať blok A a blok B. 
V každom bloku bude prízemie a 3 
poschodia. Na každom poschodí budú 4 
byty, čiže spolu 16 bytov. Vzhľadom ku 
skutočnosti, že žiadosti nie sú na všetky 
byty, plánuje sa zatiaľ postaviť len blok A 
a to prízemie a 2 poschodia, čiže spolu 
12 bytov. V prípade ďalšieho záujmu  zo 
strany občanov by sa postavilo aj tretie 
poschodie, výťah a ďalší blok B. 

Ceny bytov sú rozdelené do dvoch 
kategórií – holobyt a byt na kľúč. 
Uvádzame príklad: cena 2- izbového 

2holobytu s rozlohou 67,21 m  bude 
46.240,48 eur. Cena 2-izbového bytu na 
kľúč s tou istou rozlohou bude 50.407,50  
eur. Každý byt má balkón a sklad na 

chodbe. K dispozícii budú dvoj  a  
trojizbové byty. V bloku B bude jeden 1-
izbový byt, ktorý po dostavbe prejde do 
vlastníctva obce ako byt sociálny.
Predpokladané náklady na bývanie sú: 
cca 180-210 eur podľa veľkosti bytu. 
Náklady sú prepočítané pri predpoklade 
obývania bytu dvomi osobami.
V prípade záujmu o byt alebo informácie 
o plánovanej výstavbe, financovaní sa 
môžete obrátiť na:

0903496407 alebo 
www.canstav.sk  



INFO ROZHOVOR

Jún je mesiac, ktorý je typický svojou 
letnou náladou – krásnymi slnečnými 
dňami, ktoré sú prevoňané kvitnúcimi 
lipami, ale aj letnými búrkami , ktoré 
prídu len tak znenazdajky spoza vrchu a 
vystrašia nás svojou hlučnosťou. Jún je 
ale aj mesiacom končiacej sa školy a 
uzavretie nejakej ročnej kapitoly, ktorá sa 
už nevráti. Pre niektorých dokonca 
uzavretie kapitoly dlhoročnej, plnej 
zážitkov, spomienok a zaujímavých 
príbehov. Práve preto som oslovila 
dlhoročnú pedagogičku Angelku Sečovú, 
ktorá v tomto roku odchádza na 
zaslúžený, veríme že aktívny  odpočinok, 
aby prezradila niečo z tej  svojej 
celoživotnej školskej kapitoly.

Ako si spomínaš na svoje učiteľské 
začiatky?
Začiatky boli ťažké   ako asi v každom 
zamestnaní. Ak si mladí myslia, že teraz 
je to s prácou zložité, ani v roku 1976, 
keď som skončila fakultu prírodných 
vied UK v Bratislave odbor 
biológia/chémia, nebolo dostatok  
pracovných možností. Zamestnanie, 
ktoré som chcela a ktoré som 
vyštudovala nebolo, tak som zobrala aj 
miesto učiteľky v základnej škole v 
mojom rodisku – v Riečnici. Po roku som 
získala zamestnanie na Slanickej osade, 
tam som učila od roku 1978-1987. Potom 
som nastúpila na Gymnázium  A. 
Bernoláka v Námestove.
Kde sa ti páčilo najviac a hlavne prečo 
práve tam?
Na každé to miesto mám určité 
spomienky, všade som získala iné 
skúsenosti a zážitky, a nemôžem povedať 
-  tam bolo fajn a tam bolo zle.   Jedna 
príhoda mi však ukázala jasnú cestu, že 
viac si rozumiem a viac ma napĺňa práca 
s mládežníkmi, čiže študentmi  ako s 
malými detičkami. Stalo sa to ešte počas 
môjho pôsobenia v Riečnici na základnej 
škole. Snažila som sa deťom vysvetliť a 
priblížiť učivo, aby to zvládli. Jeden žiak, 
presne si ho pamätám, akoby to bolo 
včera, neustále vyrušoval, každý raz 
vymyslel nejakú inú lotrovinu, kým mi 
nerupli nervy. Jednoducho som ho 
poriadne vybuchnátovala. Ako mladá a 
neskúsená učiteľka som sa nechala 

vyprovokovať. Beriem to dodnes ako 
osobné zlyhanie.  A práve preto som si 
uvedomila, že patrím ku starším žiakom. 
Viac si s nimi rozumiem, dokážem ich 
pochopiť a pracuje sa mi s nimi oveľa 
lepšie, uvoľnenejšie.  Beriem ich ako 
seberovných. Malé decká sú veľmi 
emocionálne, ťažko ich udržať na uzde s 
mojou povahou. K nim je potrebná rázna 
nátura. Krásne spomienky mám na 
Slanickú osadu, kde som učila budúcich 
čašníkov a kuchárov chémiu. To učenie 
bolo vzájomné. Niečo som ich naučila ja 
a niečo zasa naučili oni mňa. Dokonca 
sme spolu vyhrali 2.miesto učňovskej 
olympiády v Ostrave. To bolo vlastne 
tak,  riaditeľ školy prikázal: „ ty si 
slobodná, máš dosť času /za 2 týždne 
som sa vydávala/, pripravíš decká na 
súťaž!“ Bola to všeobecná súťaž, ktorá 
obsahovala okrem množstva odborných 
otázok a zručností dokonca aj dramatické 
skúšky. Vtedy nám pomáhal aj nebohý 
Ivan Krušinský, ktorý režíroval naše 
divadlo Ženích z Paríža, ktoré sme tam 
hrali. Za odmenu sme boli na 
dvojtýždňovom pobyte  v Postupime pri 
Berlíne.   Odtiaľ sme si priniesli cenu za 
fair-play.
Gymnázium A. Bernoláka v 
Námestove – čo ťa prvé napadne, 
dobrý alebo nepríjemný zážitok?
Skôr poučný pre mňa samotnú. Stalo sa 
to nedávno na hodine chémie. Chlapec 
očividne nedával na hodinách pozor. 
Neustále vyrušoval, otáčal sa k 
spolužiakom, jednoducho sa choval tak, 
akoby som tam ani prítomná nebola. 
Študenta som niekoľkokrát upozornila – 
dávaj pozor, snaž sa pochopiť učivo, tebe 
to bude potrebné k maturite, ani zošit 
nemáš, ako chceš zmaturovať?  V tom 
momente sa chlapec ku mne otočil a 
vyriekol: „ ešte raz do mňa zabŕdnete, tak 
vás vytočím, že vás odvezie záchranka!“ 
Nastalo mŕtve ticho. Trieda akoby 
skamenela. Ani slovka som nepreriekla. 
Nie preto, že by som sa bála, ale preto, že 
niekedy človek svojím pokojom toho 
druhého prekvapí  a situácia sa nevyostrí.  
Na druhý deň som sa ho spýtala, čo to 
malo znamenať.  Pozrel na mňa a s 
kľudom Angličana   odpovedal: „ ja by 
som to urobil, ale nemôžem, lebo vás 
mám rád.“ Nie je to tá najväčšia odmena 
a výhra pre učiteľa? Keď cítite od žiakov 
spätnú väzbu, keď vidíte ich záujem o 
učivo, spolupracujú na hodinách, ale aj v 

mimoškolských aktivitách, to je tá 
najväčšia výhra pre pedagóga. Každý 
dobrý učiteľ považuje svoje povolanie za 
poslanie a teda nielen vzdeláva, ale aj 
vychováva, vytvára pozitívne vzťahy  a 
jeho každodenná práca nekončí 
zvonením na poslednej hodine. Je tu 
množstvo mimoškolských aktivít, súťaží, 
výletov, exkurzií  ap.
Delíš žiakov na dobrých a zlých alebo 
usilovných a lenivých, alebo ako to 
vlastne je?
Takto čierno – bielo to v skutočnosti 
vôbec nefunguje. Každý žiak je iná 
osobnosť, má iné danosti. Niektorý má 
šikovnosť od Boha, niektorý to doženie 
svojou usilovnosťou a samozrejme, 
niektorý klesne pre svoju lenivosť. Mala 
som žiaka, ktorý bol čistý štvorkár . Vo 
štvrtom ročníku sa spamätal a teraz je z 
neho dobrý lekár. Učiteľ v mnohých 
prípadoch, ak je kreativita a chuť dokáže 
vzbudiť záujem žiakov aj o neatraktívny 
predmet.   Neverili by ste, ale keď na 
biológii učím darcovstvo krvi, žiakom aj 
recitujem. Mám k tejto téme krásnu 
báseň, tak prečo ju nepoužiť?
Študenti sú známi svojimi výčinmi a 
humorom, spomenieš si na niečo?
Tých humorných a vtipných situácií bolo 
za tie roky neúrekom. Snáď najviac si 
spomínam na maturitné zážitky. Stalo sa 
mi, že dievčina zaspala na maturitu, 
kamarátky jej telefonovali, zobudili ju, 
aby sa okamžite dostavila ku maturite. 
Komisia čaká a čaká, dievčina nikde, 
dáva si načas...Zrazu sa otvoria dvere, 
vpláva dievčina dokonale nalíčená, 
vyobliekaná ako manekýna na móle. Nie 
aby na seba nahádzala veci a utekala 
maturovať, ona sa musela predovšetkým 
upraviť, vyčesať, nalíčiť. Surovo nechala 
celú maturitnú komisiu čakať, akoby išlo 
o anglickú kráľovnú. Nezmohli sme sa 
ani na slovo. Alebo chlapčiská sa občas 
miesto ťahania maturitných otázok 
zabudnú v Čajke pri pive...treba to brať s 
humorom, radšej sa zasmiať ako rozčúliť. 
Keby sa dal vrátiť čas, opäť by si si 
vybrala toto povolanie?
Určite áno. Snáď by som prijala  len takú 
malú zmenu. Určite by som chcela učiť 
aj slovenčinu. Veľmi rada čítam, ako 
dieťa som veľa recitovala, teraz sa k 
tomu  vraciam. Trošku fušujem do 
remesla aj spisovateľom , píšem básne, 
také úsmevné charakteristiky na známych 
pokračovanie str. 8

Najdôležiteším ocenením pre učiteľa je
dôvera žiaka...
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Vznikol klub dôchodcov
Po niekoľkomesačnom snažení  sa 
podarila dobrá vec:  vo Vavrečke 
vznikol  klub dôchodcov. 
Dňa 5. 4. 2013 sa konala prvá schôdza 
klubu dôchodcov vo Vavrečke.  Schôdze 
sa zúčastnila predsedníčka okresnej 
organizácie JDS Námestovo Oľga 
Slovíková , starosta obce Mgr. Ladislav 
Šnapko, poslankyňa Bc. Alena Hvolková 
a zakladajúci členovia z Vavrečky. 
Vavrečský klub dôchodcov je 10 
organizáciou na Hornej Orave. 
Predsedom  sa stala Terézia Kabaňová, 
podpredsedníčka  Mgr. Angela Sečová, 
tajomníkom  Ľubomír Hrkeľ, 
hospodárom Ing. Vladimír Seč a do 
revíznej komisie boli zvolení Jozef 
Páleník a Zdenka Kabaňová. Stretnutia 
klubu dôchodcov sa budú konať na pôde 
Obecného úradu.  Tešíme sa, že v obci 
pribudnú v kalendári akcie, ktoré budú 
organizovať zorganizovaní dôchodci. 
Myslíme si, že v súčasnej dobe – 
televíznej, počítačovej, internetovej a 

rôznej inej, ktorá nepraje osobným 
stretnutiam je fantastické, že sa opäť 
obnovia stretnutia, na ktorých je možné 

normálne si poklebetiť  a porozprávať 
sa o obyčajných veciach, o rôznych 
nápadoch.  Tešíme sa... (ih)

Naša požiarna jednotka opäť nesklamala 
a zúčastnila sa dobrovoľnej akcie v 
KINDERLANDE, kde deťom pripravili 
široký program, do ktorého sa s veľkým 
nadšením zapájali aj dospelí. 
Profesionálov zastupoval Ing. Vladimír 
Mrekaj, ktorému aktívne vypomáhali 
naši obecní hasiči Michal Hrkeľ 
(chladiar), Róbert Kolena a Marcel 
Čiernik, predviedli ukážku zásahových 
obekov, dýchaciu techniku, prevoz 
zranených osôb, možnosť skúšky 
plynovej masky, protipožiarneho obleku, 
aj použitie vákuovej bandáže, ktorá mala 
medzi deťmi asi najväčší úspech. Všetci s 
obrovským nadšením sledovali prácu 
požiarnikov, venovali sa zadaným 
úlohám a v tej chvíli každé jedno malé 
srdiečko túžilo byť jedným z nich. (mk)

Hasiči v Kinderlande Najdôležitejším ocenením je...
dokončenie zo strany 3.
a kolegov.  Mám rada aj divadlo, 
hrávala som ešte na základnej škole. 
Dokonca som spievala aj v kapele a v 
kostole ako sólistka v kostolnom zbore.  
Aj keď doba sa naozaj zmenila, to 
všetci vidíme, učiteľovanie by som si 
zvolila opäť, len by som asi trochu 
dlhšie premýšľala a zvažovala.  Musela 
by som zmeniť svoje metódy, tie už v 
dnešnej dobe prestávajú platiť. A 
navyše - učiteľa si nevážia ani zhora, 
ani zdola, ani zboku.  Chýba taká 
obyčajná každodenná ľudská úctivosť 
od žiakov, ale aj od rodičov...
My  ale vieme, že si v tomto roku  
dostala ocenenie ako mimoriadna 
učiteľská osobnosť Oravy, čakala si 
takéto ocenenie?
Toto ocenenie sa odovzdávalo už po 
siedmykrát pri príležitosti Dňa učiteľov. 
Župa oceňovala za významné zásluhy v 
rozvoji a prezentácii školy, vzdelávacie 
úspechy, no najmä za dlhoročnú prax s 
množstvom úspešných absolventov. 
Mňa navrhli aj za vybudovanie „ 
Zelenej oázy“ v rámci školy.  Z Oravy 
dostalo ocenenie 11 pedagógov.  
Ocenenie si veľmi vážim, je príjemné, 
keď si  vašu prácu vážia a spomenú si..., 
ale aj tak si najviac cením titul, ktorý  

som dostala od študentov. Pred časom  
sa na gymnáziu robila žiacka anketa a 
ja som v nej získala titul „ 
najspravodlivejší  učiteľ. “ To je tá 
výhra a cena pre učiteľa, o ktorej som 
hovorila pred chvíľou. Nenahradí ju 
nijaký diplom na papieri. Počas môjho 
pôsobenia v školstve mi prešlo cez 
ruky množstvo žiakov a dovolím si 
tvrdiť, že nemám medzi nimi 
nepriateľa,  a verím, že ani jeden z 
nich nepociťuje voči mne krivdu... (ih)
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Aj keď v našej obci dominuje zo športov 
futbal, pomaly, ale isto sa prediera do 
popredia ďalší krásny letný šport – 
cyklistika. Už naši starí rodičia 
hovorievali, že najkrajší pohľad na svet 
je z konského sedla. Je jasné, že v 
súčasnej dobe je to nereálne, aby sme si 
pre krásny pohľad kúpili koňa, ale 
pohľad na svet zo sedla cyklistického tiež 
nie je na zahodenie.  Tento fantastický 
šport si obľúbilo viacero nadšencov aj z 
Vavrečky a zúčastnili sa už 5.ročníka 
pretekov Kráľ Magurky. Dokonca 
niektorí z nich si odniesli krásne 
umiestnenia. Preteky sa konali v sobotu 
15.6., akciu organizoval Cykloklub 
Námestovo,  zúčastnilo sa  110 
pretekárov v rôznych kategóriách. Naši 
úspešní pretekári : 
Talenty dievčatá – 3. Karin Korytárová
Najmladšie dievčatá – 1. Lucia Hrkľová
Najmladší chlapci – 1. Martin Buc, 2. 
Jerguš Trabalka
Mladšie dievčatá – 1. Alžbeta Bucová, 2. 
Sandra Kristofčáková
Staršie dievčatá – 1. Lýdia Čierniková
Ženy – 1. Katarína Kristofčáková
Všetkým srdečne gratulujeme! (ih)

Cyklistické preteky Kráľ Magurky 2013

Spevácka súťaž Slávik Slovenska 2013
V poslednej dobe akoby sa vo Vavrečke 
so spevákmi vrece roztrhlo.  Spievajú 
starší  / kapela  3M a 3F na čele s 
Bakošom /, spievajú aj mládežníci / 
vavrečský chrámový zbor/ a spievajú aj 
malí speváci zo základnej školy.  A 
keďže spievajú dobre, rozhodli sa, že aj v 
tomto roku budú reprezentovať Vavrečku 
na súťaži Slávik Slovenska 2013. 
Garantom tejto súťaže je spevák 
svetového mena Peter Dvorský, to 
znamená, že zúčastniť sa okresného kola 
môžu len tí najlepší speváčikovia. Súťaž 
sa konala 14. mája  v Katolíckom
 dome v Námestove a zúčastnili
 sa jej zástupcovia takmer z každej 
okolitej obce Hornej  Oravy.  Naše 
zástupkyne – Aničku Revajovú a Sarah
Kasanovú  pripravovala pani  učiteľka 
Mgr. Anna Mináriková, dievčatá mali 
jednu predpísanú pieseň a jednu si mohli 
zvoliť podľa vlastného výberu. 
Zaujímavosťou bolo, že počas 
interpretácie ich doprevádzali na 
akordeóne a husliach hudobníci, s          
ktorými mali len jednu malú skúšku – 
vlastne dá sa povedať, že 

skúšočku, keďže spolu 
muzicírovali a spievali 
sotva 3 
minútky. Nuž a potom 
choďte 
spievať pred publikum! Je 
teda 
jasné, že na takúto súťaž 
si 
treba pripraviť nielen 
hlas, ale 
aj poriadny kus nervov a 
odvahy.  Ocenenie síce 
nezískali, ale 
nadobudnuté 
skúsenosti a zážitky im 
nikto 
nezoberie.  My len 
dúfame, že 
dievčatá tie krásne 
pesničky – 
Keď som bola maličká a  
Vretienko mi padá 
zaspievajú 
aj nám na Vavrečských 
slávnostiach na sv. Annu .
(ih)

Miss noci svätojánskej je Vavrečanka
Že Slovenky sú najkrajšie baby na svete  
je jasné každému, ale my sme sa za 
posledné tri roky presvedčili, že 
Vavrečanky dokonca patria na úplnú 
špičku - hlavne v Lekawici.  Už tretí rok 
sa tam totiž konala v rámci spolupráce 
voľba miss noci svätojánskej. 
A predstavte si, že najlepšie ceny za  
popredné miesta / tak ako posledné dva 
roky/  si  opäť odniesla zástupkyňa z 
Vavrečky, tentokrát  Natália Kasanová. 
Odniesla si titul miss a k tomu si pribalila 
aj cenu publika.  Keby súťažila na 
domácej pôde, ani by sme sa nečudovali, 
ale v Lekawici? Nuž vavrečský šarm je 
neodolateľný, pretože dostala najviac 
hlasovacích bodov a pripomíname, že 
vavrečanov  bolo v hľadisku  iba 23!  
Súťažila aj Gabika Poláčiková – ďalšie 
silné ohnivko v súťaži, ale je jasné, že 
všetky ceny nemohli odísť do Vavrečky. 
Niečo nechali aj pre domáce dievčatá, 
hoci celkom potichučku povieme, že tie 
naše boli naozaj – NAJ. K programu, 
ktorý sa konal počas tejto zaujímavej  
akcie prispel  aj náš vavrečský chrámový 
zbor svojím koncertom. 
Koncertovalo sa im trošku ťažšie ako 
naposledy, zdalo sa im totiž, že zvukár, 

ktorý zodpovedal za ozvučenie si zobral 
dovolenku, ale na konečný efekt a 
reakciu publika to nemalo veľký vplyv. 
Poslucháči v amfiteátri boli vďační za 
každú pieseň.  
No a my sme samozrejme vďační  

spriatelenej obci v Poľsku za ich 
pohostinnosť, darčeky a krásne zážitky. 
(ih)

II. ročník Vavrečského koláča 2013
2.ročník Vavrečského koláča zaznamenal 
o trošku vyššiu účasť pekárov a pekárok 
ako vlani, čomu sa veľmi tešíme. 
Samozrejme, najviac sa tešia všetci tí, 
ktorí mali možnosť ochutnať z tých 
sladkých dobrôt. Je jasné, že máme 
skvelých pekárov a pekárky, dokonca 
môžu konkurovať skutočným 
profesionálom. 
Odborná porota určila, že:
1.miesto si zaslúžene odpiekla / a s 
ostatnými vypiekla/ Ľudmila Pjentková 
za svoju vynikajúcu, ale aj nádhernú 
ružovú  tortičku.
 2.miesto si vybojovali dievčatá z 
Námestova / až tam sa chýr o súťaži 
doniesol/ a na 
3.mieste sa zaslúžene umiestnila Angelka 
Sečová so svojím kysnutým Frgálom. 
Výhercovia dostali pekné ceny vo forme 
pomôcok do kuchyne a samozrejme aj 
výdatný potlesk. Pri organizácii výdatne 
pomáhal Klub dôchodcov Vavrečka, 
srdečne ďakujeme a tešíme sa na 
nasledujúci sladký 3.ročník Vavrečského  
koláča, dúfame, že sa pridajú aj ďalší. 
(ih)
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A zase cezhraničná spolupráca
Nuž, priateľstvo je v súčasnej dobe 
nedostatkový tovar – aspoň to úprimné, 
ale zistili sme, že existuje výborný recept 
ako ho získať. Neverili by ste, ale stačí sa 
vybrať do Poľska – tentokrát do 
Oswiencima, lebo cezhraničnú 
spoluprácu máme rozbehnutú aj  týmto 
smerom. V dňoch 15.-16.júna sme prijali  
pozvanie pani wojt  Malgorzaty  Grzivy  
na Dni poľsko-slovenskej kultúry a 38 
zástupcov našej obce predvádzalo kultúru 
v rôznych oblastiach. Samozrejme, že 
najprv sa hral futbal – zmiešané družstvo 
zložené z poslancov, hudobníkov, 
chlapcov obsadilo druhé miesto a získalo 
krásny pohár /uložený na OcÚ v 
kancelárii starostu/. Musíme potvrdiť, že 
futbal a hlavne  čistota hry bola naozaj 
kultúrna akcia – žiadne hádky, ani ostré 
slová. Kultúrna výmena pokračovala 
hudobným vystúpením vavrečskej kapely 
3M a 3F /2F – 2x Fero chýbali/, ale na 
výkone to neubralo. Chlapci hrali pod 
profesionálnym ozvučením a  tak sa 
rozohnili, že okamžite  roztancovali 
okolo  znudene postávajúcich poliakov, 
len sa im tak spopod nôh prášilo! A čo by 
to bola za kultúra, keby sme nepriniesli 
ukázať tie naše pravé, krásne,  slovenské, 
ľudové : pesničky, kroje, dievčatá, 
tancovačky... Ej, ej, nejednému 
poľskému chlapcovi  pri pohľade na ne 
srdce poskočilo. No a samozrejme,  keď 

kultúra a tradície – tak aj vavrečské 
pochúťky. Ženy z Klubu dôchodcov 
pripravili a podávali naše povestné 
vynikajúce kapustové šúľky, makové, 
orechové,  čokoládové koláče, vavrečské 
koláčiky a domáci chlieb so škvarkovou 
masťou. Je jasné, že po takýchto 
tromfoch nás ani domov nechceli pustiť. 
Bakošove pesničky nakoniec spôsobili, 
že  odchod, ktorý bol naplánovaný na  

16.30 hod. sa po neustálych výkrikoch „ 
a ešte túto, a ešte túto“, presunul na 
18.15 hod. Nevadí, ale aspoň máme 
istotu, že zábavu urobiť vieme ... A na 
záver ešte k tomu priateľstvu: nemysleli 
sme len priateľstvo s poliakmi. Máme 
na mysli aj utužené vzťahy medzi tými, 
ktorí sa výletu do Oswiencima 
zúčastnili.
(ih)

Hudobné nástroje pre chrámový zbor

Cezhraničná spolupráca s Poľskom nie je 
pre nás žiadna novinka. Je oficiálne 
otvorená už od roku 2004. Na základe 
rôznych projektov, ktoré sa konali v 

rámci tejto 
spolupráce sme 
získali 
množstvo 
krásnych 
zážitkov, 
podujatí,      
ocenení v 
rôznych 
súťažiach, 
ktoré boli 
 zorganizované 
počas 
predchádzajúci
ch rokov v 
rôznych 
sférach. 
Naposledy  sa 
zospolupráce s 

gminou  Lekawica tešili hlavne členovia 
Vavrečského chrámového zboru. 
Gmine Lekawica bol schválený projekt s 

názvom : „ Prehĺbenie  spolupráce 
Lekawica –Vavrečka“. Pri  plánovaní 
aktivít nás napadlo, že môžeme 
zorganizovať spoločný koncert 
gospelových kapiel  a žiadať  Európsku 
úniu o hudobné nástroje. Nápad a 
myšlienka sa pravdepodobne  komisii 
zapáčila a vavrečskí  gospeloví  speváci 
a hudobníci v sobotu 18.mája 
koncertovali v lekawickom amfiteátri, 
kde im zároveň wojt gminy Lekawica 
Stanislav Baczynski odovzdal dve 
gitary a husle.  Prezradím vám, že 
Vavrečský zbor si vždy rada 
vypočujem, lebo spievajú so srdcom na 
dlani, ale v tomto amfiteátri hrali a 
spievali tak, akoby v hľadisku sedeli  
všetci prezidenti sveta na čele so sv. 
otcom Františkom. Vynikajúci zážitok...  
Dúfame, že nové inštrumenty  sú aspoň 
malým zadosťučinením pre zboristov -   
za ich ochotu, obetu  a čas. (ih)  
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OBECNÝ ÚRAD

Zápisnica z OZ zo dňa 21. júna 2013
konaného dňa 21.6.2013  v zasadačke 
Obecného domu.
Prítomní: starosta obce Mgr. Ladislav 
Šnapko 
Poslanci OZ :   Marta Brindžáková, Ing. 
Mária Bucová, Bc. Alena Hvoľková,  
Ing. Jozef Hrkeľ, Ľudmila Pjentková, Bc. 
Beata Rentková
Ospravedlnení: Bc. Alena Hvoľková , 
Ignác Pepucha, Ing. Sklarčík Jozef
Hostia: Mgr. Ladislav Veľký, Iveta 
Gloneková 
Schôdza sa riadila nasledujúcim 
programom, ktorý bol jednomyseľne 
schválený.

1. Otvorenie
2. Návrh na zmenu rozpočtu
3. Správa nezávislého audítora
4. Žiadosť o zrušenie predkupného práva 
na pozemok parc.č.C 
KN 385/5.
5. Žiadosť o vydanie súhlasu s 
prevádzkovaním stávkového terminálu v 
pohostinstve U Maťa. 
6. Rôzne

K bodu 1: Otvorenie.
     Zasadnutie obecného zastupiteľstva 
otvoril starosta obce Mgr. Ladislav 
Šnapko. Privítal prítomných poslancov a  
hostí.
 Overovateľmi zápisnice boli určení 
poslanci: Ľudmila Pjentková, Marta 
Brindžáková 
 Písaním zápisnice bola poverená 
pracovníčka obecného úradu Iveta 
Hvolková.

K bodu 2: Návrh na zmenu rozpočtu 
rozpočtovým opatrením č.1/2013.  
Návrh na zmenu rozpočtu predložila 
Mária Pavláková. Poslanci Zmenu 
podrobne prejednali na zasadnutí komisií 
dňa 19.6.2013. Nemali k návrhu 
pripomienky. Zmena rozpočtu je prílohou 
zápisnice.
Hlasovali: 6/0/0 .

K bodu 3: Správa nezávislého auditora.                                                               
Výročnú správu ku Konsolidovanej 
účtovnej závierke za rok 2012 predložila 
Mária Pavláková. K uvedenej účtovnej 
závierke je vypracovaná a overená 
auditorom správa, ktorú prečítal starosta 
obce Mgr. L. Šnapko. Poslanci účtovnú 
konsolidovanú závierku a správu od 
auditora  zobrali na vedomie. Uvedené 

správy sú prílohou zápisnice.

K bodu 4: Žiadosť o zrušenie 
predkupného práva na pozemok parc.č.C 
KN 385/5.
 Starosta obce Mgr. Ladislav Šnapko 
predložil poslancom žiadosť Jany 
Harkabúzovej rod. Trojákovej o zrušenie 
predkupného práva na pozemok. 
Predkupné právo môže byť zrušené ak 
stavebník skutočne postaví rodinný dom 
na uvedenom pozemku. Poslanci žiadosť 
jednomyseľne schválili, je prílohou 
zápisnice. Hlasovali: 6/0/0.  

K bodu 5: Žiadosť o vydanie súhlasu s 
prevádzkovaním stávkového terminálu v 
pohostinstve U Maťa. 
Žiadosť predniesol Mgr. Ladislav 
Šnapko. Nejedná sa o výherný automat, 
preto poslanci žiadosť schválili. Žiadosť 
je prílohou zápisnice. 
Poslanci hlasovali: 6/0/0.

K bodu 6: Rôzne.
Starosta obce predniesol žiadosť:
Mariána Kasana ml. o finančnú podporu 
150 € na akciu Deň pre všetkých, ktorý 
sa bude konať v Námestove. Poslanci 
navrhli príspevok zvýšiť na 200 €.
Žiadosť je prílohou zápisnice. 
Hlasovali: 6/0/0.

Cirkevného chrámového zboru vo 
Vavrečke o finančný príspevok 200 € na 
zakúpenie komba a mikrofónu pre 
potreby hudobníkov a spevákov v 
chrámovom zbore. Poslanec Ing. Jozef 
Hrkeľ navrhol, že uvedené -  kombo a 
mikrofón zakúpi obec, ktorá to pri 
veľkých slávnostiach bude môcť 
využívať. Počas roka to bude k dispozícii 
vavrečskému chrámovému zboru v 
kostole sv. Anny. Žiadosť je prílohou 
zápisnice.
Hlasovali: 6/0/0.

Mariána Kasana st. na dotáciu pre žiaka – 
futbalistu/prípravkára vo výške 5,50 €, 
ktorý pôjde za odmenu na výlet na 
Moravu. Žiadosť je prílohou zápisnice. 
Hlasovali: 6/0/0.

Poslanec Ing. Jozef Hrkeľ predniesol 
interpeláciu vyčistiť kanál a odpadovú 
rúru pri Kapličke na Pasekoch. Starosta 
obce vysvetlil, že tento úsek pravidelne 
čistí Poľnohospodárske družstvo. 
Oslovíme Miroslava Troppa, aby kanál 

vyčistil, hradiť to bude PD.

Poslankyňa Marta Brindžáková 
predniesla interpeláciu opraviť a 
odvodniť cestu v novej zástavbe pri R. 
Kurtulíkovi. Poslanci s návrhom 
súhlasili, starostovi obce OZ ukladá 
opraviť túto komunikáciu.

K bodu 7: Uznesenie.
 UZNESENIE č. 3/2013
 Zo zasadnutia OZ zo dňa 21.6.2013
 Obecné zastupiteľstvo vo Vavrečke:
A. Schvaľuje:
1/ Program zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva dňa 21.6.2013.
 2/ Návrh na zmenu rozpočtu 
rozpočtovým opatrením č.1/2013.
3/ Žiadosť o vydanie súhlasu s 
prevádzkovaním stávkového terminálu.
 4/ Žiadosť Mariána Kasana o 
sponzorskú podporu vo výške 200 € ku 
organizácii 3.ročníka „ Dňa pre 
všetkých“.
 5/ Žiadosť Cirkevného chrámového 
zboru vo Vavrečke o zakúpenie 
prístroja combo a mikrofónu.
 6/ Príspevok 5,50 € na jedného žiaka – 
futbalistu prípravkára. 

B.  Berie na vedomie:
1/ Výročnú správu ku Konsolidovanej 
účtovnej závierke za rok 2012. 
 2/ Správu nezávislého auditora.
D.  Ukladá:
1/ Zabezpečiť vyčistenie kanála pri 
Kapličke na Pasekoch.
2/ Opraviť a odvodniť  obecnú 
komunikáciu pri pozemku Rastislava 
Kurtulíka.

K bodu 8: Záver.
Na záver  starosta obce Mgr. Ladislav 
Šnapko poďakoval všetkým prítomným 
za účasť.
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Aj keď v našej obci dominuje zo športov 
futbal, pomaly, ale isto sa prediera do 
popredia ďalší krásny letný šport – 
cyklistika. Už naši starí rodičia 
hovorievali, že najkrajší pohľad na svet 
je z konského sedla. Je jasné, že v 
súčasnej dobe je to nereálne, aby sme si 
pre krásny pohľad kúpili koňa, ale 
pohľad na svet zo sedla cyklistického tiež 
nie je na zahodenie.  Tento fantastický 
šport si obľúbilo viacero nadšencov aj z 
Vavrečky a zúčastnili sa už 5.ročníka 
pretekov Kráľ Magurky. Dokonca 
niektorí z nich si odniesli krásne 
umiestnenia. Preteky sa konali v sobotu 
15.6., akciu organizoval Cykloklub 
Námestovo,  zúčastnilo sa  110 
pretekárov v rôznych kategóriách. Naši 
úspešní pretekári : 
Talenty dievčatá – 3. Karin Korytárová
Najmladšie dievčatá – 1. Lucia Hrkľová
Najmladší chlapci – 1. Martin Buc, 2. 
Jerguš Trabalka
Mladšie dievčatá – 1. Alžbeta Bucová, 2. 
Sandra Kristofčáková
Staršie dievčatá – 1. Lýdia Čierniková
Ženy – 1. Katarína Kristofčáková
Všetkým srdečne gratulujeme! (ih)

Cyklistické preteky Kráľ Magurky 2013

Spevácka súťaž Slávik Slovenska 2013
V poslednej dobe akoby sa vo Vavrečke 
so spevákmi vrece roztrhlo.  Spievajú 
starší  / kapela  3M a 3F na čele s 
Bakošom /, spievajú aj mládežníci / 
vavrečský chrámový zbor/ a spievajú aj 
malí speváci zo základnej školy.  A 
keďže spievajú dobre, rozhodli sa, že aj v 
tomto roku budú reprezentovať Vavrečku 
na súťaži Slávik Slovenska 2013. 
Garantom tejto súťaže je spevák 
svetového mena Peter Dvorský, to 
znamená, že zúčastniť sa okresného kola 
môžu len tí najlepší speváčikovia. Súťaž 
sa konala 14. mája  v Katolíckom
 dome v Námestove a zúčastnili
 sa jej zástupcovia takmer z každej 
okolitej obce Hornej  Oravy.  Naše 
zástupkyne – Aničku Revajovú a Sarah
Kasanovú  pripravovala pani  učiteľka 
Mgr. Anna Mináriková, dievčatá mali 
jednu predpísanú pieseň a jednu si mohli 
zvoliť podľa vlastného výberu. 
Zaujímavosťou bolo, že počas 
interpretácie ich doprevádzali na 
akordeóne a husliach hudobníci, s          
ktorými mali len jednu malú skúšku – 
vlastne dá sa povedať, že 

skúšočku, keďže spolu 
muzicírovali a spievali 
sotva 3 
minútky. Nuž a potom 
choďte 
spievať pred publikum! Je 
teda 
jasné, že na takúto súťaž 
si 
treba pripraviť nielen 
hlas, ale 
aj poriadny kus nervov a 
odvahy.  Ocenenie síce 
nezískali, ale 
nadobudnuté 
skúsenosti a zážitky im 
nikto 
nezoberie.  My len 
dúfame, že 
dievčatá tie krásne 
pesničky – 
Keď som bola maličká a  
Vretienko mi padá 
zaspievajú 
aj nám na Vavrečských 
slávnostiach na sv. Annu .
(ih)

Miss noci svätojánskej je Vavrečanka
Že Slovenky sú najkrajšie baby na svete  
je jasné každému, ale my sme sa za 
posledné tri roky presvedčili, že 
Vavrečanky dokonca patria na úplnú 
špičku - hlavne v Lekawici.  Už tretí rok 
sa tam totiž konala v rámci spolupráce 
voľba miss noci svätojánskej. 
A predstavte si, že najlepšie ceny za  
popredné miesta / tak ako posledné dva 
roky/  si  opäť odniesla zástupkyňa z 
Vavrečky, tentokrát  Natália Kasanová. 
Odniesla si titul miss a k tomu si pribalila 
aj cenu publika.  Keby súťažila na 
domácej pôde, ani by sme sa nečudovali, 
ale v Lekawici? Nuž vavrečský šarm je 
neodolateľný, pretože dostala najviac 
hlasovacích bodov a pripomíname, že 
vavrečanov  bolo v hľadisku  iba 23!  
Súťažila aj Gabika Poláčiková – ďalšie 
silné ohnivko v súťaži, ale je jasné, že 
všetky ceny nemohli odísť do Vavrečky. 
Niečo nechali aj pre domáce dievčatá, 
hoci celkom potichučku povieme, že tie 
naše boli naozaj – NAJ. K programu, 
ktorý sa konal počas tejto zaujímavej  
akcie prispel  aj náš vavrečský chrámový 
zbor svojím koncertom. 
Koncertovalo sa im trošku ťažšie ako 
naposledy, zdalo sa im totiž, že zvukár, 

ktorý zodpovedal za ozvučenie si zobral 
dovolenku, ale na konečný efekt a 
reakciu publika to nemalo veľký vplyv. 
Poslucháči v amfiteátri boli vďační za 
každú pieseň.  
No a my sme samozrejme vďační  

spriatelenej obci v Poľsku za ich 
pohostinnosť, darčeky a krásne zážitky. 
(ih)

II. ročník Vavrečského koláča 2013
2.ročník Vavrečského koláča zaznamenal 
o trošku vyššiu účasť pekárov a pekárok 
ako vlani, čomu sa veľmi tešíme. 
Samozrejme, najviac sa tešia všetci tí, 
ktorí mali možnosť ochutnať z tých 
sladkých dobrôt. Je jasné, že máme 
skvelých pekárov a pekárky, dokonca 
môžu konkurovať skutočným 
profesionálom. 
Odborná porota určila, že:
1.miesto si zaslúžene odpiekla / a s 
ostatnými vypiekla/ Ľudmila Pjentková 
za svoju vynikajúcu, ale aj nádhernú 
ružovú  tortičku.
 2.miesto si vybojovali dievčatá z 
Námestova / až tam sa chýr o súťaži 
doniesol/ a na 
3.mieste sa zaslúžene umiestnila Angelka 
Sečová so svojím kysnutým Frgálom. 
Výhercovia dostali pekné ceny vo forme 
pomôcok do kuchyne a samozrejme aj 
výdatný potlesk. Pri organizácii výdatne 
pomáhal Klub dôchodcov Vavrečka, 
srdečne ďakujeme a tešíme sa na 
nasledujúci sladký 3.ročník Vavrečského  
koláča, dúfame, že sa pridajú aj ďalší. 
(ih)
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Jún je mesiac, ktorý je typický svojou 
letnou náladou – krásnymi slnečnými 
dňami, ktoré sú prevoňané kvitnúcimi 
lipami, ale aj letnými búrkami , ktoré 
prídu len tak znenazdajky spoza vrchu a 
vystrašia nás svojou hlučnosťou. Jún je 
ale aj mesiacom končiacej sa školy a 
uzavretie nejakej ročnej kapitoly, ktorá sa 
už nevráti. Pre niektorých dokonca 
uzavretie kapitoly dlhoročnej, plnej 
zážitkov, spomienok a zaujímavých 
príbehov. Práve preto som oslovila 
dlhoročnú pedagogičku Angelku Sečovú, 
ktorá v tomto roku odchádza na 
zaslúžený, veríme že aktívny  odpočinok, 
aby prezradila niečo z tej  svojej 
celoživotnej školskej kapitoly.

Ako si spomínaš na svoje učiteľské 
začiatky?
Začiatky boli ťažké   ako asi v každom 
zamestnaní. Ak si mladí myslia, že teraz 
je to s prácou zložité, ani v roku 1976, 
keď som skončila fakultu prírodných 
vied UK v Bratislave odbor 
biológia/chémia, nebolo dostatok  
pracovných možností. Zamestnanie, 
ktoré som chcela a ktoré som 
vyštudovala nebolo, tak som zobrala aj 
miesto učiteľky v základnej škole v 
mojom rodisku – v Riečnici. Po roku som 
získala zamestnanie na Slanickej osade, 
tam som učila od roku 1978-1987. Potom 
som nastúpila na Gymnázium  A. 
Bernoláka v Námestove.
Kde sa ti páčilo najviac a hlavne prečo 
práve tam?
Na každé to miesto mám určité 
spomienky, všade som získala iné 
skúsenosti a zážitky, a nemôžem povedať 
-  tam bolo fajn a tam bolo zle.   Jedna 
príhoda mi však ukázala jasnú cestu, že 
viac si rozumiem a viac ma napĺňa práca 
s mládežníkmi, čiže študentmi  ako s 
malými detičkami. Stalo sa to ešte počas 
môjho pôsobenia v Riečnici na základnej 
škole. Snažila som sa deťom vysvetliť a 
priblížiť učivo, aby to zvládli. Jeden žiak, 
presne si ho pamätám, akoby to bolo 
včera, neustále vyrušoval, každý raz 
vymyslel nejakú inú lotrovinu, kým mi 
nerupli nervy. Jednoducho som ho 
poriadne vybuchnátovala. Ako mladá a 
neskúsená učiteľka som sa nechala 

vyprovokovať. Beriem to dodnes ako 
osobné zlyhanie.  A práve preto som si 
uvedomila, že patrím ku starším žiakom. 
Viac si s nimi rozumiem, dokážem ich 
pochopiť a pracuje sa mi s nimi oveľa 
lepšie, uvoľnenejšie.  Beriem ich ako 
seberovných. Malé decká sú veľmi 
emocionálne, ťažko ich udržať na uzde s 
mojou povahou. K nim je potrebná rázna 
nátura. Krásne spomienky mám na 
Slanickú osadu, kde som učila budúcich 
čašníkov a kuchárov chémiu. To učenie 
bolo vzájomné. Niečo som ich naučila ja 
a niečo zasa naučili oni mňa. Dokonca 
sme spolu vyhrali 2.miesto učňovskej 
olympiády v Ostrave. To bolo vlastne 
tak,  riaditeľ školy prikázal: „ ty si 
slobodná, máš dosť času /za 2 týždne 
som sa vydávala/, pripravíš decká na 
súťaž!“ Bola to všeobecná súťaž, ktorá 
obsahovala okrem množstva odborných 
otázok a zručností dokonca aj dramatické 
skúšky. Vtedy nám pomáhal aj nebohý 
Ivan Krušinský, ktorý režíroval naše 
divadlo Ženích z Paríža, ktoré sme tam 
hrali. Za odmenu sme boli na 
dvojtýždňovom pobyte  v Postupime pri 
Berlíne.   Odtiaľ sme si priniesli cenu za 
fair-play.
Gymnázium A. Bernoláka v 
Námestove – čo ťa prvé napadne, 
dobrý alebo nepríjemný zážitok?
Skôr poučný pre mňa samotnú. Stalo sa 
to nedávno na hodine chémie. Chlapec 
očividne nedával na hodinách pozor. 
Neustále vyrušoval, otáčal sa k 
spolužiakom, jednoducho sa choval tak, 
akoby som tam ani prítomná nebola. 
Študenta som niekoľkokrát upozornila – 
dávaj pozor, snaž sa pochopiť učivo, tebe 
to bude potrebné k maturite, ani zošit 
nemáš, ako chceš zmaturovať?  V tom 
momente sa chlapec ku mne otočil a 
vyriekol: „ ešte raz do mňa zabŕdnete, tak 
vás vytočím, že vás odvezie záchranka!“ 
Nastalo mŕtve ticho. Trieda akoby 
skamenela. Ani slovka som nepreriekla. 
Nie preto, že by som sa bála, ale preto, že 
niekedy človek svojím pokojom toho 
druhého prekvapí  a situácia sa nevyostrí.  
Na druhý deň som sa ho spýtala, čo to 
malo znamenať.  Pozrel na mňa a s 
kľudom Angličana   odpovedal: „ ja by 
som to urobil, ale nemôžem, lebo vás 
mám rád.“ Nie je to tá najväčšia odmena 
a výhra pre učiteľa? Keď cítite od žiakov 
spätnú väzbu, keď vidíte ich záujem o 
učivo, spolupracujú na hodinách, ale aj v 

mimoškolských aktivitách, to je tá 
najväčšia výhra pre pedagóga. Každý 
dobrý učiteľ považuje svoje povolanie za 
poslanie a teda nielen vzdeláva, ale aj 
vychováva, vytvára pozitívne vzťahy  a 
jeho každodenná práca nekončí 
zvonením na poslednej hodine. Je tu 
množstvo mimoškolských aktivít, súťaží, 
výletov, exkurzií  ap.
Delíš žiakov na dobrých a zlých alebo 
usilovných a lenivých, alebo ako to 
vlastne je?
Takto čierno – bielo to v skutočnosti 
vôbec nefunguje. Každý žiak je iná 
osobnosť, má iné danosti. Niektorý má 
šikovnosť od Boha, niektorý to doženie 
svojou usilovnosťou a samozrejme, 
niektorý klesne pre svoju lenivosť. Mala 
som žiaka, ktorý bol čistý štvorkár . Vo 
štvrtom ročníku sa spamätal a teraz je z 
neho dobrý lekár. Učiteľ v mnohých 
prípadoch, ak je kreativita a chuť dokáže 
vzbudiť záujem žiakov aj o neatraktívny 
predmet.   Neverili by ste, ale keď na 
biológii učím darcovstvo krvi, žiakom aj 
recitujem. Mám k tejto téme krásnu 
báseň, tak prečo ju nepoužiť?
Študenti sú známi svojimi výčinmi a 
humorom, spomenieš si na niečo?
Tých humorných a vtipných situácií bolo 
za tie roky neúrekom. Snáď najviac si 
spomínam na maturitné zážitky. Stalo sa 
mi, že dievčina zaspala na maturitu, 
kamarátky jej telefonovali, zobudili ju, 
aby sa okamžite dostavila ku maturite. 
Komisia čaká a čaká, dievčina nikde, 
dáva si načas...Zrazu sa otvoria dvere, 
vpláva dievčina dokonale nalíčená, 
vyobliekaná ako manekýna na móle. Nie 
aby na seba nahádzala veci a utekala 
maturovať, ona sa musela predovšetkým 
upraviť, vyčesať, nalíčiť. Surovo nechala 
celú maturitnú komisiu čakať, akoby išlo 
o anglickú kráľovnú. Nezmohli sme sa 
ani na slovo. Alebo chlapčiská sa občas 
miesto ťahania maturitných otázok 
zabudnú v Čajke pri pive...treba to brať s 
humorom, radšej sa zasmiať ako rozčúliť. 
Keby sa dal vrátiť čas, opäť by si si 
vybrala toto povolanie?
Určite áno. Snáď by som prijala  len takú 
malú zmenu. Určite by som chcela učiť 
aj slovenčinu. Veľmi rada čítam, ako 
dieťa som veľa recitovala, teraz sa k 
tomu  vraciam. Trošku fušujem do 
remesla aj spisovateľom , píšem básne, 
také úsmevné charakteristiky na známych 
pokračovanie str. 8

Najdôležiteším ocenením pre učiteľa je
dôvera žiaka...
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Vznikol klub dôchodcov
Po niekoľkomesačnom snažení  sa 
podarila dobrá vec:  vo Vavrečke 
vznikol  klub dôchodcov. 
Dňa 5. 4. 2013 sa konala prvá schôdza 
klubu dôchodcov vo Vavrečke.  Schôdze 
sa zúčastnila predsedníčka okresnej 
organizácie JDS Námestovo Oľga 
Slovíková , starosta obce Mgr. Ladislav 
Šnapko, poslankyňa Bc. Alena Hvolková 
a zakladajúci členovia z Vavrečky. 
Vavrečský klub dôchodcov je 10 
organizáciou na Hornej Orave. 
Predsedom  sa stala Terézia Kabaňová, 
podpredsedníčka  Mgr. Angela Sečová, 
tajomníkom  Ľubomír Hrkeľ, 
hospodárom Ing. Vladimír Seč a do 
revíznej komisie boli zvolení Jozef 
Páleník a Zdenka Kabaňová. Stretnutia 
klubu dôchodcov sa budú konať na pôde 
Obecného úradu.  Tešíme sa, že v obci 
pribudnú v kalendári akcie, ktoré budú 
organizovať zorganizovaní dôchodci. 
Myslíme si, že v súčasnej dobe – 
televíznej, počítačovej, internetovej a 

rôznej inej, ktorá nepraje osobným 
stretnutiam je fantastické, že sa opäť 
obnovia stretnutia, na ktorých je možné 

normálne si poklebetiť  a porozprávať 
sa o obyčajných veciach, o rôznych 
nápadoch.  Tešíme sa... (ih)

Naša požiarna jednotka opäť nesklamala 
a zúčastnila sa dobrovoľnej akcie v 
KINDERLANDE, kde deťom pripravili 
široký program, do ktorého sa s veľkým 
nadšením zapájali aj dospelí. 
Profesionálov zastupoval Ing. Vladimír 
Mrekaj, ktorému aktívne vypomáhali 
naši obecní hasiči Michal Hrkeľ 
(chladiar), Róbert Kolena a Marcel 
Čiernik, predviedli ukážku zásahových 
obekov, dýchaciu techniku, prevoz 
zranených osôb, možnosť skúšky 
plynovej masky, protipožiarneho obleku, 
aj použitie vákuovej bandáže, ktorá mala 
medzi deťmi asi najväčší úspech. Všetci s 
obrovským nadšením sledovali prácu 
požiarnikov, venovali sa zadaným 
úlohám a v tej chvíli každé jedno malé 
srdiečko túžilo byť jedným z nich. (mk)

Hasiči v Kinderlande Najdôležitejším ocenením je...
dokončenie zo strany 3.
a kolegov.  Mám rada aj divadlo, 
hrávala som ešte na základnej škole. 
Dokonca som spievala aj v kapele a v 
kostole ako sólistka v kostolnom zbore.  
Aj keď doba sa naozaj zmenila, to 
všetci vidíme, učiteľovanie by som si 
zvolila opäť, len by som asi trochu 
dlhšie premýšľala a zvažovala.  Musela 
by som zmeniť svoje metódy, tie už v 
dnešnej dobe prestávajú platiť. A 
navyše - učiteľa si nevážia ani zhora, 
ani zdola, ani zboku.  Chýba taká 
obyčajná každodenná ľudská úctivosť 
od žiakov, ale aj od rodičov...
My  ale vieme, že si v tomto roku  
dostala ocenenie ako mimoriadna 
učiteľská osobnosť Oravy, čakala si 
takéto ocenenie?
Toto ocenenie sa odovzdávalo už po 
siedmykrát pri príležitosti Dňa učiteľov. 
Župa oceňovala za významné zásluhy v 
rozvoji a prezentácii školy, vzdelávacie 
úspechy, no najmä za dlhoročnú prax s 
množstvom úspešných absolventov. 
Mňa navrhli aj za vybudovanie „ 
Zelenej oázy“ v rámci školy.  Z Oravy 
dostalo ocenenie 11 pedagógov.  
Ocenenie si veľmi vážim, je príjemné, 
keď si  vašu prácu vážia a spomenú si..., 
ale aj tak si najviac cením titul, ktorý  

som dostala od študentov. Pred časom  
sa na gymnáziu robila žiacka anketa a 
ja som v nej získala titul „ 
najspravodlivejší  učiteľ. “ To je tá 
výhra a cena pre učiteľa, o ktorej som 
hovorila pred chvíľou. Nenahradí ju 
nijaký diplom na papieri. Počas môjho 
pôsobenia v školstve mi prešlo cez 
ruky množstvo žiakov a dovolím si 
tvrdiť, že nemám medzi nimi 
nepriateľa,  a verím, že ani jeden z 
nich nepociťuje voči mne krivdu... (ih)
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Rekreačný areál  Magurka – 
bude, či nebude?
V poslednej dobe  sa v obci rozmohol  
nový druh športu – dezinformácie. 
Fungujú v každej oblasti. Najlepším 
liekom na dezinformáciu je podať 
informácie, ktoré sú relevantné. 
Tentokrát informujeme o rekreačnom 
areáli Magurka.
Pôvodný nápad, alebo lepšie povedané 
myšlienka kvalitného  lyžiarskeho vleku 
vznikla v hlave Petra Trabalku, ktorý 
nosil v hlave už od detstva, pretože je 
náruživý lyžiar a spolu s kamarátmi pod 
vedením Františka Kasana sa aj 
zúčastňovali rôznych regionálnych 
lyžiarskych pretekov .  Vtedajší dedinský 
vlek bol zastaralý a zároveň aj veľmi 
nebezpečný. Neskôr obec zakúpila 
modernejší vlek EPV 300.  Prvý krok 
tejto myšlienky sa konal v roku 2003, 
kedy Obecné zastupiteľstvo schválilo v 
rámci Územného plánu výstavbu 
lyžiarskeho areálu Meďvedky – Javoriny. 
Je nutné povedať, že táto časť Územného 
plánu  je určená len pre výstavbu 
lyžiarskeho vleku, nie pre výstavbu 
rodinných domov. Následne   bola 
vypracovaná technická  dokumentácia 
cez českú spoločnosť, ktorú zastupoval J. 
Lhota, ktorý je odborníkom na podobné 
projekty. Dokumentáciu v spolupráci s 
projektantom uhradil objednávateľ. Celý 
projekt papierovo spracovala arch. firma 
Gočovcov v roku 2006/2007. V roku 
2007 bolo od investora prisľúbených 
17.mil. Sk, čo v tomto období 
postačovalo na výstavbu lyžiarskeho 

areálu a technológie.  Plánovaná  
výstavba sa zastavila v momente, keď 
sa Petrovi Trabalkovi nepodarilo 
vykúpiť alebo prenajať pôdu pod 
výstavbu nového vleku. Stretol sa s 
ústretovosťou na jednej strane , ale aj s 
veľkým nepochopením na strane druhej. 
S výstavbou nesúhlasilo takmer 30% 
majiteľov pôdy. Majitelia si asi 
neuvedomili, že výstavba lyžiarskeho 
areálu by znamenala prínos  podnikania 
a pozitívum pre každého obyvateľa 
obce. Keďže zmluvy na prenájom pôdy  
boli platné len dva roky, účinnosť 
vypršala a do takejto neistoty nepôjde 
žiadny investor. Ten, ktorý mal areál 
postaviť , preto od zmluvy odstúpil.  O 
myšlienke sa neskôr dopočuli aj 
podnikatelia z Námestova, ktorí majú 
dlhoročné skúsenosti s prevádzkovaním
rekreačných zariadení. Nápad trochu 
upravili , aby rekreačné služby rozšírili 
o aktivity aj  pre  letných turistov. Do 
zámeru vstúpilo aj mesto Námestovo. 
Areál by sa rozšíril o lanovú dráhu, 
bobovú dráhu, priestor výstavby by sa 
presunul na oblasť od bývalého ZVT až 
po Magurku. Pôvodný projekt 
lyžiarskeho vleku by bol začlenený do 
areálu. Takýto projekt by mal oveľa 
väčšiu pravdepodobnosť financovania  
zo zdrojov EÚ. Odborníci sa vyjadrili, 
že areál by mal vynikajúcu polohu – 
blízkosť Oravskej priehrady, 
vybudované parkovisko, krásna príroda 
bez ochranárskeho stupňa, možnosť 

ubytovania. Pre domácich obyvateľov 
by to prinieslo množstvo príležitostí na 
prácu – ubytovanie v súkromí, domáce 
produkty, gazdovské dvory, rôzne 
služby pre turistov ap. a to počas celého 
roka. V prípade postavenia tohto areálu 
by mohla Vavrečka konkurovať 
turistickým obciam ako sú Zuberec, 
Habovka, veď ľudia sú rovnako šikovní 
a pracovití aj vo Vavrečke.  Tejto 
myšlienke bol veľmi naklonený aj 
bývalý starosta  P. Žuffa, ktorý bol 
spolu s niektorými poslancami aj na 
obhliadke podobného areálu v mestečku 
Lipno v Čechách,   v roku 2011. Tu si 
vlastne uvedomili, aký nesmierny 
prínos takýto areál pre Lipno mal. 
Dovtedy takmer mŕtva oblasť bez 
akéhokoľvek turizmu  sa zmenila na 
rekreačný raj.  Myšlienke je naklonený 
aj súčasný starosta a obecné 
zastupiteľstvo.  Uvedená lokalita  aj je 
zahrnutá ako vízia rekreačného 
strediska do územného plánu obce.  
Prečo by sa nemohla Lipnu podobať  aj 
Vavrečka, veď má nato všetky 
predpoklady. Tu nastupuje otázka – 
bude, či nebude? Niekedy naozaj stačí 
iný, predsudkami neoklieštený  pohľad 
na vec, aby sa nápad pretavil do reality. 
Ale nato treba podporu okolia, 
obyvateľov, aby investor   neutiekol, ale 
zostal. 
V prípade otázok, neváhajte sa opýtať. 
Kontakt: Peter Trabalka.
(ih)

Deň detíRozlúčka so škôlkou

Novou riaditeľkou ZŠ PaedDr. Kasanová

Družinárska
olympiáda

Každý rok v škole sa tešíme na Deň 
detí. Aj tento rok sme mali na školskom 
dvore pripravených dvanásť súťaží. Za 
každú splnenú úloh sme dostali jeden 
žetón. Za ne sme si mohli v bufete 
kúpiť školské potreby, sladkosti a 
drobné hračky. Potom traja 
najšikovnejší žiaci z triedy boli 
odmenení.
Tety kuchárky s ujom Hurákom nám 
uvarili výborný kotlíkový guláš. Veľmi 
nám chutil. Chceme sa poďakovať p. 
riaditeľovi, pani učiteľkám, všetkým 
zamestnancom školy a mamám, ktoré 
prišli pomôcť s touto akciou. 
Ďakujeme aj sponzorom našej detskej 
oslavy. Počasie nám vydržalo. Bolo 
nám dobre. Bola zábava. Dospelí nám 
to pekne pripravili. Ďakujeme 
Žiaci ZŠ Vavrečka

Život plynie rýchlo, ba priam cvála a je 
samozrejmé, že každú chvíľu sa s niečím  
a s niekým vítame alebo lúčime. 
Obyčajne vítanie býva veselé a naopak,  
rozlúčka býva často sprevádzaná slzami. 
Nuž, v materskej škole je všetko naopak. 
V septembri, keď vítajú nových malých 
žiačikov – takmer všetci si aj poplačú, 
alebo prinajmenšom majú slzy na 
krajíčku. Naopak, v júni sa v škôlke často 
plače – ale, plačú pani učiteľky – za „ 
svojimi  veľkármi“, za ktorými sa brány 
škôlky zatvárajú.... A takto nejako to bolo 

aj v piatok 27.júna tohto roku. Pani 
učiteľky len ťažko schovávali slzy, keď 
sa prihovárali svojim veľkárom a ich 
rodičom. Chvalabohu, že detváky mali 
pripravené krásne básničky a pesničky, 
ktoré pani učiteľky a rodičov  rozveselili. 
Hneď sa tie škôlkarske vysvedčenia 
ľahšie rozdávali. Dúfame, že všetkým 
veľkárom zostanú na škôlku len tie 
najkrajšie  spomienky a v škole dokážu 
využiť  všetky vedomosti a zručnosti, čo 
ich pani učiteľky za tie roky naučili. 
(ih)

5. 6. nás CVČ Maják Námestovo 
pozvalo na družinársku olympiádu. V 
Námestove sa zišli štyri družstvá, 3 z 
Námestova a my z Vavrečky. Súťažili 
sme v súboji rytierov, skákanie na 
trampolíne, preliezanie cez pavúka, 
hádzanie na cieľ. Podarilo sa nám 
získať celkovo druhé miesto. Potešili 
sme sa.  
Žiaci z ŠKD Vavrečka

Dňa 18.06.2013 sa konalo v malej 
zasadačke Obecného úradu vo Vavrečke 
výberové konanie na vymenovanie 
riaditeľa Základnej školy s materskou 
školou vo Vavrečke. Výberová komisia 
pozostávala z jedenástich členov a to 
Rada školy vo Vavrečke v zastúpení 
deväť členov, jeden člen bol delegovaný 
za ObÚ v Žiline, odbor školstva a jedna 
členka bola delegovaná za štátnu školskú 
inšpekciu v Žiline. Výberového konania 
sa zúčastnilo 6 uchádzačov, kde každý 
jeden z uchádzačov ústnym pohovorom 
prezentoval svoju víziu a koncepciu 
rozvoja školy. Po prezentácii 
jednotlivých uchádzačov nasledovala 
tajná voľba kandidáta. Najvyšší počet 
hlasov získala PaedDr. Iveta Kasanová. 
Následne sa  Rada školy uzniesla na 
základe výsledkov výberového konania 

na obsadenie funkcie riaditeľa školy 
navrhnúť zriaďovateľovi  vymenovať  do 
funkcie riaditeľa Základnej školy s 
materskou školou vo Vavrečke 
kandidátku PeadDr. Ivetu Kasanovú od 
01.08.2013. /Ing. M.Bucová/ Beseda s 

hasičom
V jedno stredajšie popoludnie všetci 
družinári sme išli na ihrisko pri škole. 
Prišiel tam Michal Hrkeľ s hasičským 
autom. Ukázal nám vybavenie auta a 
hasičský odev. Porozprával nám o 
dobrovoľnom hasičskom zbore vo 
Vavrečke. Pozorne sme ho počúvali a 
dozvedeli sme sa veľa o práci hasičov z 
Vavrečky. 
Žiaci z ŠKD Vavrečka

Aké byty a za koľko?
Už aj vrabce na strechách čvirikajú, že 
vo Vavrečke sa bude stavať bytovka. 
To je pravda, ale veľa ďalších info o 
bytovke, bytoch, pre koho a za koľko, 
sú  mierne povedané - dohady.
Preto informujeme:
Bytový dom bude mať blok A a blok B. 
V každom bloku bude prízemie a 3 
poschodia. Na každom poschodí budú 4 
byty, čiže spolu 16 bytov. Vzhľadom ku 
skutočnosti, že žiadosti nie sú na všetky 
byty, plánuje sa zatiaľ postaviť len blok A 
a to prízemie a 2 poschodia, čiže spolu 
12 bytov. V prípade ďalšieho záujmu  zo 
strany občanov by sa postavilo aj tretie 
poschodie, výťah a ďalší blok B. 

Ceny bytov sú rozdelené do dvoch 
kategórií – holobyt a byt na kľúč. 
Uvádzame príklad: cena 2- izbového 

2holobytu s rozlohou 67,21 m  bude 
46.240,48 eur. Cena 2-izbového bytu na 
kľúč s tou istou rozlohou bude 50.407,50  
eur. Každý byt má balkón a sklad na 

chodbe. K dispozícii budú dvoj  a  
trojizbové byty. V bloku B bude jeden 1-
izbový byt, ktorý po dostavbe prejde do 
vlastníctva obce ako byt sociálny.
Predpokladané náklady na bývanie sú: 
cca 180-210 eur podľa veľkosti bytu. 
Náklady sú prepočítané pri predpoklade 
obývania bytu dvomi osobami.
V prípade záujmu o byt alebo informácie 
o plánovanej výstavbe, financovaní sa 
môžete obrátiť na:

0903496407 alebo 
www.canstav.sk  
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Vavrečka aj naďalej
v V. lige

Futbalisti družstva dospelých TJ 
Slovan Magura Vavrečka, budú aj v 
nastávajúcej sezóne účastníkmi piatej 
ligy. Rozhodli o tom zlepšenými 
výkonmi a bodovým ziskom v 
zápasoch jarnej časti skončeného 
súťažného futbalového ročníka 
2012/13.Konečná 10. priečka v tabuľke 
je pre Vavrečanov úspechom, aj keď sa 
záchrana v krajskej súťaži  nerodila 
ľahko.

Šírkou a kvalitou hráčskeho kádra 
Vavrečania určite patrili medzi kolektívy 
z čelných priečok v tabuľke:Možnosťou 
venovať sa tréningovému procesu sa 
futbalisti z malebnej obce spod Magurky 
radili ku kolektívom,ktoré v piatej lige 
netrénovali,alebo sa tejto dôležitej 
športovej činnosti na zvyšovanie úrovne 
a kvality vlastného výkonu a hry,venovali 
len minimálne. Niežeby sa hráčom 
Vavrečky nechcelo trénovať,nemali však 
nato priestor a možnosti. Väčšina bola 
pracovne dlhodobo mimo domova,ostatní 
sa venovali študijným povinnostiam na 
vysokých školách. A tak bola najväčšia 
zodpovednosť na trénerovi Ignácovi 
Hrkľovi  a funkcionároch Slovana 
Magura, dostať na nedeľu z práce a škôl, 
čo najviac hráčov,ktorí boli schopní 
uhrať na ihrisku,primerane očakávané 
výsledky pre klubové žlto-modré farby a 
aspoň čiastočne uspokojiť fanúšikov 
futbalu vo Vavrečke. Okrem dvoch 
majstrákov, v Černovej debakel 8:0 a 
Belej ,kde pre nedostatok hráčov 
hornooravci vôbec necestovali, sa v 
ostatných majstrákoch podarilo dostať 
futbalistov na ihrisko a dôstojne 
reprezentovať rodnú obec.

Máj , bol kľúčovým mesiacom pre 
záchranu Vavrečanov  v krajskej súťaži a 
mal aj podstatný podiel na celkovom 
záverečnom umiestnení. V dueloch, 
streda-nedeľa získali body za
remízy 0:0 v Turčianskych Klačanoch, 
0:0 v Dražkovciach, 0:0 doma s 
Bobrovom a víťazstvami 3:1 doma s 
Likavkou a 5:0 v Sučanoch. Sériou 5 

zápasov bez prehry a z nej získanými 9. 
bodmi boli Vavrečania už štyri kolá pred 
koncom súťaže v tabuľkovom 
umiestnení,ktoré im zaručovalo 5.ligu
aj v nastavajúcej sezóne 2013/14. 

Výrazným spôsobom k bodovým ziskom   
v jarnej časti súťaže  dopomohli aj 
dorastenci, ktorí v majstrovských 
zápasoch seniorov postupne nastupovali 
a vo väčšine aj herne obstáli. Jaroslav 
Holub, Lukáš Holub, Filip Sklarčík, 
Pavol Stašák, Igor Branický a Matúš 
Ujmiak presvedčili  trénera, že Vavrečka 
má v dorastencoch sľubnú futbalovú 
kvalitu.

Aj keď  získane body Vavrečanov boli 
dielom celého kolektívu,réžiu hry a 
najväčšiu zodpovednosť za dosiahnuté 
výsledky v jarnej časti súťažného ročníka 
boli v rukách a na kopačkách, brankára 
Patrika Osadského, stopéra Michala 
Čiernika, záložníkov Jaroslava Hrubjaka, 
Martina Stolárika a zakončovateľa 
Ondreja Branického – ktorý strelil 
súperom 8 gólov.
Popri nich výkonom a futbalovým 
sebavedomím veľmi povyrástli: Jakub 

Kasan, Marek Košťál, Silvester 
Schweiner a Lukáš Holub. V dresoch v 
žlto-modrých farbách ešte v jarnej časti 
sezóny nastupovali: Pavol Brčák, Karol 
Brčák, Peter Brčák, Peter Sklarčík, 
Jozef Sklarčík, Martin Sklarčík, Michal 
Hrkeľ, Martin Madleňák, Peter Seč, 
Ľuboš Štorcel, Juraj Kurtulík, Peter 
Švába, Ivan Doroš st., JurajBrňák, 
Lukáš Pleva a Michal Holmík.

Vo Vavrečke zavládla spokojnosť so 
skončeným futbalovým ročníkom 
2012/13. Muži sa zachránili v 5.lige, 
skupiny B. Nazbierali nové skúsenosti a 
vo viacerých zápasoch ukázali,že do
krajskej súťaže futbalovo patria. 
Rovnako do vyššej súťaže konkrétne do 
4. ligy postúpil aj Vavrečský dorast, 
vedený trénerom Miroslavom 
Ujmiakom. Žiaci postúpili  s novým 
kormidelníkom Mariánom Rentkom do 
najvyššej okresnej I. triedy. 

Z toho vyplýva, že futbalovo to bola  
pre Vavrečku veľmi vydarená sezóna.
Ignác Hrkeľ

V tomto roku je „Príspevok na podporu 
rozvoja miestnej a regionálnej 
zamestnanosti“ taktiež známy ako § 
50j, ohraničený viacerými bodmi 
(občan starší ako 50 rokov veku, alebo 
občan vedený v evidencii uchádzačov o 
zamestnanie najmenej 12 po sebe 
nasledujúcich mesiacov, alebo občan, 
ktorý dosiahol vzdelanie nižšie ako 
stredné odborné vzdelanie podľa 
osobitného predpisu). Počas minulých 
rokov sa v obci zamestnávali občania 
na spomínaný paragraf vo väčšom 
počte, čo umožňovali oklieštené body, 
ale aj navýšené finančné prostriedky pre 
ÚPSVaR v každom okrese. Tento rok 
sme sa snažili opätovne žiadať z 
ÚPSVaR ľudí pre prácu v obci. 
Odpoveď prišla až koncom mája a 
nepotešila ani obecný úrad ani 
žiadateľov o prácu. Ako sme po ostatné 
roky zamestnávali cca 6 občanov, na 
tento rok nám schválili jednu pracovnú 
silu. Podmienky však spĺňali viacerí 
uchádzači, no žiaľ každému sme 
nemohli vyhovieť. Veríme, že v 
nasledujúcich rokoch sa príspevky na 
podporu zamestnanosti zlepšia. (lš)

Tohtoročný plán práce a investícii sa 
odvíja nie len od pridelených 
finančných prostriedkov, ale aj od 
podpory z ÚPSVaR, ktorý nám 
schvaľuje pracovníkov z obce. Na pláne 
boli autobusové zastávky na ktorých 
boli vymenené plechy a osadenie 
informačných tabúľ pri zastávkach, čím 
by sa nemuseli nové plechy olepovať. 
Taktiež zakúpime mobiliár, ktorý 
osadíme na cintoríne. V tomto roku sme 
dali skontrolovať obecné rozhlasy a do 
každého bol vložený istič pre prípadné 
výpadky. V dvoch častiach obce (pri p. 
Štefanovi Holmikovi ml. a pod p. Ing. 
Jozefom Sklarčíkom) zabetónujeme do 
cestného telesa protipovodňové žľaby, 
ktoré sú momentálne vo výrobe. Nad p. 
Ing. Richardom Čiernikom máme v 
pláne dokončenie splaškovej 

kanalizácie. Z ministerstva dopravy 
nám bola zaslaná finančná čiastka 2200 
Eur na výtlky po obecných cestách. 
Ďalej máme na pláne s pomocou 
Povodia Váhu vybudovať 
protipovodňové stavidlo, ktoré bude 
vybudované nad kapličkou. Počas 
letných prázdnin je naplánované 
zateplenie ZŠ a výmena dažďových 
zvodov. V MŠ sa musí na podnet 
inšpektorátu práce zrekonštruovať 
betónový vchod do MŠ a v sociálnom 
zariadení vytvoriť vetrací systém. Počas 
tohto roka chceme v Dome smútku 
vykonať údržbu okien, cez ktoré 
neprestajne zateká a taktiež urobiť 
údržbu stien, ktoré sú zvlhnuté a 
omietka opadaná. Obec dala 
vypracovať finančný plán na možný 
chodník okolo hlavnej cesty a v prípade 

finančnej sebestačnosti aj možnosť 
vybudovania (ak sa zistí aj 
opodstatnenosť a využiteľnosť). Ak sa 
nám v druhej etape podarí získať 
financie z fondov, máme na pláne 
rekonštrukciu kuchyne v kultúrnom 
dome a taktiež chceme zrekonštruovať 
strednú kanceláriu. Z administratívnej 
práce máme v roku 2013 na pláne 
pokračovať najmä v malých 
pozemkových úpravách. V tomto roku 
pokračujeme aj na novom územnom 
pláne obce pričom sa dostávame do 
druhej etapy, na ktorú sme dostali 80% 
finančných prostriedkov z ministerstva 
dopravy z celkovej sumy. Pevne 
veríme, že sa nám drvivú väčšinu z 
tohtoročného plánu podarí splniť. 
(lš)        
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